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KOHTLA-JÄRVE TAMMIKU PÕHIKOOLI 
HOOLEKOGU ERAKORRALISE ISTUNGI PROTOKOLL nr 1-5/2/2024 

 
Kohtla-Järve 22.03.2024 
Algus: 18:03 
Lõpp: 20:00 
Esimees: Irina Skripko 
Sekretär: Ljudmila Kiir 
Võtsid osa: 12 liiget – Irina Skripko, Ljudmila Kiir, Kristina Vileyto, Tatjana Krutova, Žanna 
Erik, Anna Kljutsnik, Liia Vetrennikova, Natalja Prants, Diana Krutova, Marija Kozlova, 
Alissa Linter, Sergei Butšinski 
Puudusid: 4 liiget – Darja Gorohhova, Karina Mjagkova, Aleksandra Moreva, Olga 
Rõbatšenko, 
Kutsutud: Haridus- ja kultuurivaldkonna abilinnapea Deniss Šalkauskas, Hariduse 
peaspetsialist Aleksandr Apolinsky, Ljudmilla Latt – põhikooli direktor, Jelena Rodik – 
põhikooli õppealajuhataja, Valentina Kutuzova – põhikooli arendusjuht. 
 
Kinnitatud päevakord: 

1. Kohtla-Järve koolivõrgu korrastamise kavade arutelu. 
 

Põhjus: 
Seoses Kohtla-Järve linna koolivõrgu korrastamisega ja Linnavolikogu eelnõu menetlusega 
LV palub kutsuda hoolekogu kokku ajaperioodil kuni 28.03.2024 (v.a. 21.03, 25.03-27.03). 
Linnavalitsus soovib arutada Linnavolikogu eelnõu koolide ümberkorraldamiseks alates 
01.09.2024. a. 
Linnavolikogu kavatseb otsuse võtta hiljemalt 31.03.2024. a. vastu. 

 
 
Irina Skripko, hoolekogu esimees, teatas hoolekogu liikmetele, et Linnavalitsus soovitab 
arutada eelnõud koolide ümberkorraldamisest alates 01.09.2024.a.  
 
Sõna võttis Hariduse peaspetsialist Aleksandr Apolinsky.  
Esineja teatas, et läbirääkimised linna koolivõrku ümberkorrastamise kohta HTM-ga toimuvad 
alates 2022. aastast.  
Eelnõus on kirjas, et liita 1. septembrist 2025 Kohtla-Järve Maleva Põhikooliga Tammiku ja 
Ahtme Põhikoolid. Lõpetada 31. augustil 2025 Kohtla-Järve Tammiku ja Ahtme Põhikooli 
tegevus iseseisva asutusena. Tegevus toimub kolmes majas. Alates 01.09.2026 tegevus toimub 
kahes majas (Maleva ja Ahtme õppekohad). Alates 01.09.2029 kool tegutseb uues hoones 
Maleva Põhikooli territooriumil. 
 
Kohtla-Järve linna haridusstrateegia 2023-2035, oli vastu võetud volikogu määrusega nr 52 
23.11.2023.a.  
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Tabel 11. Tegevuskava valdkonnas õpikeskkond  
N
r 

Tegevus  Tähtaeg  Vastutaja  Väljund  

2 Ahtme linnaosa 
koolivõrgu 
ümberorganiseerimine  

2035 Haridus- ja 
kultuuriteenistus  

Ahtme linnaosa koolivõrk on 
korrastatud ja optimeeritud. 
Kõikidele õpilastele on 
tagatud koolikoht  

 
Sõna võttis Valentina Kutuzova, TPK arendusjuht, kes väitis, et eelnõu puhtandit koolis ei ole 
nähtud, esimene variant mustandi kujul on juba muudetud. Linnavalitsuse ametnikud tegid 
koostööd Tammiku Põhikooli kollektiiviga ebapiisavalt. Kõiki otsuseid tehakse väga kiiresti, 
aga tegelikult seisavad selle taga õpilased, nende vanemad ja kooli töötajad. Arutelus osales 
ainult direktor, hoolekoguga ei kohtutud ega selgitatud, miks linnavalitsus otsustas just nii. 
 
Sõna võttis Irina Skripko, lapsevanem, keda huvitas õpilaste turvalisus ehitustööde ajal ja kas 
on mõeldud sellele, kuidas ehitusprotsess võib mõjuda laste tervisele (astmaatikud ja 
allergikud). 
 
Sõna võttis Alisa Linter, keda huvitas klasside õpperuumide olemasolu Maleva ja Ahtme 
põhikoolis. Kas neid jätkub õppetöö läbiviimiseks ja kas nad on õppetööks kõlblikud? 
 
Sõna võttis Tatjana Krutova, lapsevanem, keda huvitasid küsimused, mis olid seotud õpilastega, 
kellel on erivajadused ja kuidas vältida tervisega seotud ohte, kui kooli lähedal toimib ehitus. 
 
Sõna võttis Natalja Prants, lapsevanem, keda huvitas küsimus, miks otsustati liita just Tammiku 
Põhikooli Maleva Põhikooliga, uue hoone ehitamise ajaks, vaid mitte vastupidi, kuna Tammiku 
Põhikooli pindala võimaldab õppetööd paremini korraldada kui Maleva Põhikoolis. 
 
Sõna võttis Sergei Butšinski, koolipidaja esindaja, keda huvitas küsimus, kas on arvestatud 
ohutus- ja tervisenorme kooli täituvuse osas nii klassides kui ka kogu Maleva Põhikooli 
territooriumil, samuti, kas on arvestatud erivajadustega laste vajadusi ja võimalusi nende 
õppetöö korraldamiseks väikestes klassides. 
 
Sõna võttis Marija Kozlova, kooli vilistlane, kes arvas, et ehitusplatsi lähedus tekitab  takistusi 
riikliku kehalise kasvatuse õppekava täitmiseks. Teda huvitas, kas koolide liitmisel on 
arvestatud, kus ja kuidas hakkavad toimuma kehalise kasvatuse tunnid  ja tegutsema 
spordiklubid, kuna Maleva Põhikooli võimalused ühe spordisaaliga on palju halvemad kui 
Tammiku Põhikoolis, kus on kaks spordisaali. 
 
Sõna võttis Jelena Rodik, kooli õppealajuhataja, keda huvitas küsimus, kuidas LV näeb 
õppeprotsessi korraldamist ehitusplatsi vahetus läheduses? Vastavalt Vabariigi Valitsuse 
määrusega kehtestatud tervisekaitsenõuetele kool peab asuma mõistlikus kauguses hoonetest ja 
rajatistest, mis saastavad õhku, tekitavad müra (§ 3 lõige 3). Kooliruumides peab olema piisav 
õhuvahetus (§ 3 lõige 4). Ehitusplatsi lähedal on raske järgida neid nõudeid. Kas koolipidaja 
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poolt on tehtud õppekeskkonna ohutuse hindamiseks ning õpilaste haigestumise ja vigastuste 
ennetamiseks riskianalüüs? 
 
Sõna võttis Ljudmilla Latt, kooli direktor, keda huvitas küsimus, kas olid arvutatud 
majanduslikud kasud Maleva Põhikooli liitmisest Tammiku Põhikooliga? A. Apolinsky vastus 
oli, et ei, selliseid arvestusi pole tehtud. 
 
Teised hoolekogu liikmed esitasid samad küsimused vaid teises sõnastuses. 
 
A. Apolinsky tõi välja mõningad näitajad, mille järgi on tehtud eelnõus otsused, kuid puudusid 
konkreetsed argumendid. Selgeid vastusi oma küsimustele hoolekogu liikmed ei ole saanud. 
 
Hoolekogu avaldas oma arvamust: 

1. Oleme nõus sellega, et Ahtme linnaosas on hädavajalik uus ja kaasaegne koolimaja. 
2. Linnavalitsuse ametnikud tegid koostööd Tammiku Põhikooli kollektiiviga 

ebapiisavalt. Kõiki otsuseid tehakse väga kiiresti, aga tegelikult seisavad selle taga 
õpilased, nende vanemad ja kooli töötajad. Arutelus osales ainult direktor, hoolekoguga 
ei kohtutud ega selgitatud, miks linnavalitsus otsustas just nii. 

3. Eemaldada eelnõust rida, kus räägitakse, mis kuupäevani töötab Tammiku Põhikooli 
koolimaja. 

 
Otsus:  
1. Teha järgnevad ettepanekud Linnavalitsusele. 
 

Variant nr 1 
1. Liita alates 01.09.2025.a Kohtla-Järve Tammiku Põhikooliga Kohtla-Järve Maleva 

Põhikool ja Kohtla-Järve Ahtme Põhikool. 
2. Ehitada Kohtla-Järve Tammiku Põhikooli platsile uus hoone. 

 
Põhjused: 
1. Kohtla-Järve Tammiku Põhikool asub Ahtme linnaosa keskel. 
2. Tammiku Põhikooli kõrval töötavad lasteaiad ja noortekeskus, seega siin on juba rajatud 

haridus- ja kultuurilinnak. 
3. Mugav asukoht sobib õpilastele, eriti algkoolile. 

 
Variant nr 2, juhul kui 1. variant volikogule ei sobi 
1. Koolid jätkavad õppetööd oma hoonetes nii kaua kuni kestab uue kooli ehitus, kuid juba 

uue juhtkonna alluvuses. Peale uue kooli valmimist lõpetavad õppetöö oma hoonetes 
või vastavalt kooli omaniku otsusele. 
 

Põhjused: 
1. Õpilased õppivad oma kooli hoonetes, koolides on hea ja turvaline keskkond. 
2. Stressi maandamine õpilastele, vanematele ja personalile on väiksem. 
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3. Koalitsiooni kokkuleppe, et koolid jätkavad õppetööd oma hoonetes nii kaua kuni 
kestab uue kooli ehitus. 

 
Variant nr 3, juhul kui 1. variant ja 2. variant volikogule ei sobi 
1. Kasutada Kohtla-Järve Tammiku Põhikooli hoonet ja territooriumi uue põhikooli 

ehitamise ajal. Meie kooli mahuvad kõik Maleva Põhikooli õpilased ja töötajad. Kuni 
uue hoone ehitamise lõpuni kasutada Tammiku Põhikooli hoonet õppehoonena. 

2. Kui uus koolihoone on juba valminud, siis lapsed lähevad uude hoonesse ning kooli 
omanik otsustab, mis juhtub meie kooli hoonega. 

 
Põhjused: 
1. Õpilaste, vanemate ja kooli personali elu ja tervise ohtu seadmine kooli territooriumil 

ehituse ajal. 
2. Pikaajaline negatiivne mõju koolipere heaolule ja turvatundele kauakestvate ohuriskide 

tõttu ehitusobjekti läheduses viibimise pärast. 
3. Keeruliste töötingimuste loomine tõhusa õppetöö tagamiseks ehitusobjekti läheduse 

tõttu (eriti kehaline kasvatus ja klassiväline töö). 
4. Maleva ja Tammiku Põhikooli õpilased õppivad mitu aastat ühes koolimajas, mis 

mõjutab hästi ühe koolikollektiivi loomisele. Stressi maandamine õpilaste, vanemate ja 
personali osas on väiksem. 

 
 
Hääletamine: poolt – 12, vastu – 0, erapooletud – 0. 
 
Esimees      Protokollija 
Irina Skripko       Ljudmila Kiir 


